
PRIBLIŽANA SLUŽBA
PRAVNE POMOČI -
DELAVCEM

Neznanje
iz delovnih
razmerij

Razprava o varstvu pravic delavcev bi bila na
zadnji seji občinskega sindikalnega sveta prav
lahko najbolj aktualna in konstraktivna točka
dnevnega reda. Žal je ob okmjeni udeležbi
članov sveta in širokem uvodnem razmišljanju o
političnem položaju doma in po svetu nekako
spolzela skozi celotno dogajanje.

Kotnisija za prošnje in pritožbe pri predsed-
stvu OS ZSS LjuMjana Vič-Rudnik od marca
1979. leta ni imela večjega dela, je poročal njen
predsednik Maks Močnik. V tem času so prejeli
triintrideset prošenj za enkratno denarno po-
moč. 30 so dodelili od 1500 do 3000 dinarjev
oziroma 63500 dinarjev v skupnem znesku. Za
porooč so prosili predvsem delavci z nizkimi
osebnimi dohodki, matere samohranilke in de-
lavci z boleznijo v družini.

Le šest delavcev je iskalo pomoč pri omenjeni
komisiji zaradi sporov jz delovnega razmerja,
izpiačil regresa in podobnih problemov. Pri vseh
je komisija zahtevala mnenje osnovne organiza-
cije zveze sindikatov.

Seveda to ni celotno delovanje sindikatov pri
varstvu delavčevih pravic. Precej delavcev išče
pravno pomoč tudi pri službi na republiškem
svetu zveze sindikatov. V petnajstih mesecih (1.
1. 1980 - 31. 3. 1981) je ta služba zastopala
triinštiridese! pritožb na sodišče zdmženega de-
la iz 37 organizacij združenega dela in 13 pri-
tožb delavcev pri zasebnih delodajalcih. Pri
slednjih so izstopala neopravičena prenehanja
delovnih razmerij, neplačevanje nadurnega de-
la, prepozno izplačiJo osebnih dohodkov ter re-
gresov za letni dopust. Skupaj se je pritožilo
petnajst delavcev.

V družbenem sektorju so bile najpogostejše
pritožbe iz tozdov predelave kovin, gozdarstva,
gradbeništva in trgovine. Pomembno je, da se v
problematiki pokrivajo s slovenskim vzorceni
obravnavanih kršitev. Največ je prerazporedi-
tev na manj zahtevna dela in naloge, neprizna-
vanja odškodnin za poškodbe na delu in nepra-
vilno vodenih postopkov pred disciplinsko ko-
misijo.

Svet je sprejel poročilo in tudi predlog, da se
siužba pravne pomoči pri sindikatih spet približa
uporabnikom. Tako je predlagano, da bi jo
ponovno oblikovali pri mestnem svetu zveze
sindikatov. To tudi zato, ker sedanja služba pri
republiškem svetu obravnava kar 70 odstotkov
primerov iz Ljubljane.


